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朝陽科技大學
095學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	0087
	Course Number
	0087

	授課教師
	楊文蘭
	instructor
	YANG,WEN LAN

	中文課名
	行政法概論
	Course Name
	An Introduction to Administrative Law

	開課單位
	法政與社會課群(日)
	Department
	

	修習別
	選擇必修
	Required/Elective
	Topics in Jurisprudence And Social Science

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	本課程之目標，是希望學生修完此門課程後能夠了解以下要點:

1.行政法學的基本概念：行政法的意義、特質、類別、體系等項目。

2.行政法基本內涵：行政法中之當事人、法源、一般法律原則、效力以及法律關係等項目。

3.行政法主題：行政命令、行政處分、行政契約、行政罰、行政執行及行政救濟等項目。
	Objectives
	The goal of this course is hoping students can understand following points: 

1.Basic conception of administrative law : Such as the meaning, speciality, classification, system of the administrative law.  

2.Basic contents of the administrative law: Such as party, source of law, general legal principle, efficacy and legal relation in the administrative law. 

3.Themes of Administrative law: Such as administrative ordinances, administrative act, administrative contract, administrative sanction , administrative execution and administrative remedy ,etc..

	教材
	行政法之理論與實用,吳庚著。
	Teaching Materials
	The theory and practice of the law of public administration.

	成績評量方式
	平時成績包含分組報告，討論及出席，佔33％。期中考及期末考各佔33％。
	Grading
	report and team discussion 33%

midterm  33%

final 33%



	教師網頁
	 

	教學內容
	以行政法中常見具體實務問題引發學習興趣，介紹抽象行政法概念。藉由問題提問，分組討論，學習搜尋資料，研究及尋求解答的方法。注重體系建立，以助將來自我終生學習的可能。
	Syllabus
	Using the popular issue to relate to the modern of the law of the public  administration. introducing and co-learn how to searching datas,researching and resolving .Pay attention to built up the model of the law of public administration. After the class, the  students will be  comprehensive and easily to learn it by ourselves.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

